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وزير کش��ور گفت: در لايحه جامع 
انتخابات به مس��ائلي مانند تعريف 
دقيق تر احراز صلاحيت ها، تبليغات، 
ش��فافيت هاي مال��ي، نظ��ارت، 
چگونگي اجرا و نقش وزارت کشور 
در انتخابات پرداخته ش��ده است.به 
گزارش ايس��نا، عبدالرضا رحماني 

فضلي در جمع خبرنگاران درباره اصلاح لايحه جامع انتخابات، اظهار 
داشت: اين لايحه از سال 95 از سوي وزارت کشور به دولت ارائه شد و 
با توجه به ابلاغ سياست هاي کلي از جانب رهبر معظم انقلاب، مجددا 
به وزارت کشور مسترد و با آن سياست ها منطبق شد.وي با اشاره به 
اينکه از جمله مشخصات اين لايحه، تجميع انتخابات است؛ زيرا ما 
قوانين مختلفي داشتيم و هر انتخابات را با يک قانون اداره مي کرديم، 
بيان کرد: در اين لايحه احراز صلاحيت ها تعريف دقيق تري ش��د تا 
اف��رادي ک��ه داراي صلاحيت هاي کلي هس��تند، بتوانند در انتخابات 
ش��رکت کنند. تبليغات، ش��فافيت هاي مالي، نظارت، چگونگي اجرا و 
نقش وزارت کش��ور از جمله مس��ائل ديگري بود که در اين لايحه به 

آن پرداخته شد.

گراني باعث افزايش پرونده هاي قضايي 
رئيس کل دادگستري استان البرز با اشاره به افزايش آمار ورودي پرونده 
به شوراي حل اختلاف، دادسراها و محاکم استان در ۱۰ ماهه امسال 
گفت: با توجه به نامطلوب بودن شرايط اقتصادي کشور افزايش طرح 
دعاوي را شاهد هستيم و اين اتفاق نشان مي دهد که بين مشکلات 
اقتصادي و روند افزايش پرونده هاي قضايي ارتباط مستقيمي برقرار 
است. به گزارش ايسنا، احمد فاضليان افزود: اين افزايش در ورودي ها 
در حالي رخ مي دهد که در استان البرز با مشکلات عديده زيرساختي و 
منابع انساني روبه رو هستيم و با اينکه تغييري در تخصيص اعتبارات و 
منابع ايجاد نشده ولي ورودي ها در مقايسه با سال قبل رشد قابل توجهي 
داشته است.رئيس کل دادگستري استان البرز تصريح کرد: کارکنان 
قضايي و اداري دادگستري استان البرز امسال سال سختي را پشت سر 
گذاشته اند و با وجود کمبودها با کار جهادي تلاش کرده اند هم راستا 
ب��ا افزاي��ش تعداد پرونده ه��اي ورودي، ميزان پرونده هاي خروجي را 

نيز افزايش دهند.

رفع ايرادات ماهواره بر سيمرغ 
وزي��ر دف��اع گف��ت: اميدواريم 
هرچ��ه س��ريعتر اي��رادات فني 
ماهواره بر س��يمرغ رفع ش��ود.

به گزارش ايس��نا، سرتيپ امير 
حاتمي در حاش��يه جلسه هيات 
دول��ت گفت: در حوزه ماهواره و 
ماه��واره بر چرخه قابل توجهي 

وجود دارد که ايستگاه پرتاب، ماهواره، ماهواره بر و ايستگاه هاي 
گيرنده زميني اين موارد هستند. حرکت رو به رشد و دائمي در 
ماهواره ها و موضوعات مرتبط با آن داريم که البته اين چرخه 
هم اکنون در اختيار جمهوري اس��لامي ايران اس��ت.وي افزود: 
اميدواريم هرچه سريع تر ايرادات فني ماهواره بر سيمرغ براي 
متوليان شناس��ايي و روش��ن است رفع شود.وزير دفاع گفت: ما 
امکان قرار دادن ماهواره در مدار 26۰ کيلومتر را با ماهواره بر 
سفير داشتيم. قرار بود ماهواره پيام را در مدار 5۰۰ کيلومتري 
ق��رار دهي��م، ولي مرحله پاياني با موفقيت همراه نبود.وي بيان 
کرد: ماهواره جديدي بزودي پرتاب خواهد شد. خبرهاي خوش 

ديگري هم در زمينه دفاعي داريم.

تقاضا براي محکوم کردن ايران
نماينده رژيم صهيونيس��تي در س��ازمان ملل از اين س��ازمان خواست 
تا آن چه که "حمله موش��کي ايران به بلندي هاي جولان" مي خواند 
را محکوم کند.به گزارش ايسنا، دني دنون در توييتي با ادعاي اينکه 
ايران روز ش��نبه موش��کي را به س��وي بلندي هاي جولان روانه کرده 
است، نوشت: جامعه جهاني و سازمان ملل بايد اين حمله را محکوم 
کنند. اسرائيل خواهان افزايش تنش ها نيست؛ اما ما از شهروندان و 

تماميت مان در مقابل تهديد ايراني ها حفاظت مي کنيم.

فقط ياد گرفته ايم دشمني کنيم
يک ديپلمات باس��ابقه کش��ورمان، تاکيد مي کند که اروپايي ها 
تلاش دارند سازوکار SPV را با توافق آمريکايي ها تدوين کنند 
و در همي��ن چارچ��وب مذاکرات��ي را به ص��ورت منظم با دولت 
واشنگتن انجام داده اند و اگر تاکنون spv اجرايي و عملياتي نشده 
به اين علت است که اروپايي ها در مذاکراتشان با آمريکا به توافق 
نرس��يده اند.علي ماجدي ادامه مي ده��د: اروپايي ها مي خواهند 
سازوکار SPV را به نحوي طراحي کنند که اين سازوکار اجرايي 
و عملياتي ش��ود و ش��رکت ها بتوانند در چارچوب اين س��از و کار 
فعاليت کنند، در همين راستا موافقت ضمني آمريکا را نيز لازم 
دارن��د؛ چراک��ه آن ها به خوبي مي دانند که اگر اين توافق حاصل 
نش��ود اجراي SPV مش��کل خواهد بود.اين ديپلمات 72 ساله با 
بيان اين که به علت کندي و ضعف دس��تگاه هاي مالي و دولتي 
يک س��ال اول اجراي برجام را براي بهره برداري از مزاياي اين 
توافق بين المللي به راحتي از دست داديم مي گويد: متاسفانه ما 
فقط ياد گرفته ايم دشمني کنيم در حالي که بايد بپذيريم آمريکا 
هژموني برتر دنيا است. ما چه دوست داشته باشيم و چه نداشته 
باشيم اين يک حقيقت است و از عدم تعامل ايران با قدرت هاي 

هژمون، ديگران سود مي برند.

تهديد دانستن برنامه موشکي ايران 
آمريکا در سند راهبردي اطلاعات ملي خود براي سال 2۰۱9 
که توسط دنيل کاتس رئيس اطلاعات ملي آمريکا منتشرشده 
اس��ت، ب��از ه��م به تکرار ادعاهاي واه��ي و خصمانه خود عليه 
کشورمان پرداخته است. به گزارش ايسنا،در بخشي از اين سند 
درباره دشمنان سنتي آمريکا آمده که اين دشمنان همچنان به 
تلاش هاي خود براي به دس��ت آوردن نفوذ و بهره برداري از 
تغيير شرايط در فضاي بين المللي ادامه مي دهند که چالش هايي 
را براي آمريکا در زمينه هاي اقتصادي، نظامي و سياسي ايجاد 
مي کند.در ادامه ادعا ش��ده اس��ت: ايران علي رغم تعهدش در 
سال 2۰۱5 به برنامه هسته اي صلح آميز با دنبال کردن برنامه 
موش��کي و ظرفيت هاي نظامي پيش��رفته تر و ادامه حمايت از 
گروه هاي تروريس��تي، ش��به نظاميان و ديگر مخالفان آمريکا 

کماکان منافع اين کشور را تهديد مي کند.

استفاده از فضاي مجازي عليه دشمن
يک عضو کميسيون انرژي مجلس با اشاره به نقش حضور جوانان در 
فضاي مجازي به منظور دشمن شناسي و مقابله با دشمن، گفت: با 
حضور جوانان هوشمند و متعهد در فضاي مجازي مي توانيم ارزش هاي 
خود را به رخ بيگانگان بکشيم و در مقابل دشمن بايستيم.سلام اميني 
در گفت و گو با ايسنا با اشاره به بيانات مقام معظم رهبري که فرمودند 
جوانان با هوشمندي، فضاي مجازي را به ابزاري براي تو دهني زدن 
به دشمن تبديل کنند گفت: فضاي مجازي واقعيت جامعه امروز است 
و ما نمي توانيم منکر آن بش��ويم. در فضاي مجازي نيز هم مباحث 
مثبت وجود دارد و هم مباحث منفي وجود دارد، اما ما بايستي متناسب 
با دين، فرهنگ، ارزش ها و هنجارهايمان در فضاي حضور داش��ته 

باشيم و از آن استفاده کنيم.

خبر کوتاه

سياسي

گ�روه سياس�ی: رئي�س جمه�ور بار ديگر هدف تحري�م ظالمانه و 
غيرقانوني آمريکا را تنها اعمال فش�ار به مردم ايران دانس�ت و با 
تاکي�د ب�ر اينک�ه با افتخار تحريم هاي آمري�کا را دور مي زنيم و آنها 
هرگز نمي توانند به خواسته هايشان برسند، ابراز اميدواري کرد که 
ب�ا تصوي�ب نهايي لوايح چهارگانه، توطئه آمريکايي ها در موضوع 

مالي و بانکي نيز خنثي شود.
به گزارش ايس��نا، حجت الاس��لام حسن روحاني در جلسه هيأت 
دولت گفت: خوشحاليم عليرغم همه توطئه هايي که عليه انقلاب 
اسلامي بوده، تحريم هاي غيرقانوني آمريکا نتوانسته به اهداف مد 
نظرشان برسد و خودشان اعتراف مي کنند که اين تحريم ها، آنها را 
به اهدافشان نمي رساند هر چند که زحمت و سختي براي مردم ما 

بوجود مي آورند اما هرگز نمي توانند به خواسته هايشان برسند.
روحاني با اش��اره به اينکه دش��منان تلاش مي کنند در دو موضوع 
نفت و صادرات و فروش آن و مسايل بانکي، ايران را در فشار قرار 
دهند، گفت: در ارتباط با مسايل نفتي خوشبختانه مسيرها و راه هاي 
مختلفي را براي فروش نفت دنبال مي کنيم و با افتخار تحريم هاي 
آمريکا را دور مي زنيم. رئيس جمهور افزود: همه کشورها مي دانند 
که اين تحريم ظالمانه، غيرقانوني و عليه ملت ايران بوده و عليه 
هيچ فرد، نهاد يا دستگاه دولتي نيست و تنها منجر به اعمال فشار 
به مردم ايران خواهد شد. روحاني با بيان اينکه خوشحاليم طي 4۰ 
سال گذشته ذخاير کشف شده نفت کشور نسبت به آغاز انقلاب 
حدود 2 برابر شده است، ادامه داد: ميزان ذخاير امروز نفت و ميعانات 
کشور در مقايسه با ابتداي انقلاب، رقم بالايي است و نشان مي دهد 

که موفقيت هاي خوبي در کشف منابع جديد داشته ايم.
رئيس جمهور خاطرنش��ان کرد: براس��اس خبر وزير نفت در جلسه 
هيأت وزيران، يک ميدان جديد نفتي در حوزه آبادان کشف شده 
که ذخاير آن از لحاظ کمي و کيفي قابل ملاحظه است و اين بدان 
معناست که با قدرتي که ايران از لحاظ نفت و گاز در اختيار دارد، 

کشوري نيست که کسي بخواهد آن را از بازار انرژي حذف کند.
 روحان��ي ب��ا تأکي��د بر اينک��ه ايران نه تنها در بخش انرژي بلکه در 
ديگر زمينه ها از جمله تأثيرگذاري در منطقه، مس��ايل فرهنگي، 
سياست هاي جهاني و موضوعات علمي و فناوري که امروز نقش 
ارزشمندي در آن ايفا مي کند، حذف شدني نيست، گفت: با اطمينان 
به مردم ايران مي گوييم که همه مسئولان کشور بويژه در وزارت 
نفت، تلاش خواهند کرد تا به وظايف خود طبق قانون عمل کرده 
و در توليد و فروش نفت و گاز و ميعانات همه کوشش خود را بکار 

بگيرند و از راه ها و مسيرهاي مختلفي که در اختيار داريم به خوبي 
استفاده کنند. رئيس جمهور با اشاره به اينکه آمريکايي ها در زمينه 
مس��ايل بانکي تلاش مي کنند تا نقل و انتقال مالي را براي ايران 
دچار مشکل کنند، افزود: آنها براي رسيدن به اين هدف به دنبال 
يارگيري هستند و مسأله مبارزه مالي با تروريسم را در اين راستا بهانه 
قرار داده اند.  روحاني با تاکيد بر اينکه "امروز همه دنيا مي دانند که 
ايران هم پيشتاز مبارزه با تروريسم بوده و هست و هم خود قرباني 
تروريسم از آغاز انقلاب تا به امروز بوده است"، اظهار داشت: ملت 
و مسئولان ما به خوبي در برابر تروريست هاي مزدور پس از انقلاب 
مقابله کردند و امروز هم ايران نقش مهمي را در مبارزه با تروريسم 

و امنيت منطقه برعهده دارد.
رئيس جمهور با اشاره به اينکه لوايح 4 گانه اي که دولت در اين زمينه 
تقديم مجلس ش��وراي اس��لامي کرده اهميت ويژه اي دارد، گفت: 
همه بايد بدانند که ايران نه تنها در مبارزه عملي با تروريسم بلکه 

در همه زمينه ها در اين راستا پيشگام و پيشتاز است.
 روحاني افزود: امروز در زمينه مس��ايل مالي و انس��داد راه هايي که 
برخي گروه ها مي خواهند براي اقدامات تروريستي از سيستم بانکي 

و پولشويي و نظاير آن استفاده کنند، با همه توان مقابله مي کنيم و 
آمريکايي ها که امروز صهيونيست ها نيز پشتيبان آنها هستند، بايد 

در اين زمينه دچار شکست شوند.
رئيس جمهور ادامه داد: خوشبختانه دولت و مجلس با همکاري هم 
اقدامات خوبي راجع به لوايح 4گانه به انجام رسانده اند و اميدواريم 
نهاده��اي ديگ��ري هم که در اين زمينه بايد اقداماتي را در مراحل 
نهايي انجام دهند با سرعت بيشتر تلاش کرده تا بتوانيم اين لوايح 
را به تصويب رسانده و اين اميد آمريکا را نااميد و توطئه آنها را در 

موضوع مالي و بانکي خنثي کنيم.
 روحان��ي ب��ا بي��ان اينکه امروز همه دوس��تان ايران که در منطقه و 
جهان با آنها تعامل و همکاري مي کنيم، منتظر هس��تند، گفت: 
همواره جمهوري اسلامي ايران توطئه هاي آمريکا را با گام هايي 
حساب شده و محکم خنثي کرده و اميدواريم اين توطئه هم توسط 
نهادهاي مسئول و اقداماتي که بايد انجام گيرد، خنثي شود. رئيس 
جمهور افزود: ما مي توانيم به وضوح به دنيا اين اطمينان را بدهيم که 
جمهوري اسلامي ايران همواره با تروريسم مبارزه کرده و امروز هم 

در مسايل مالي و ديگر موضوعات با آنها مبارزه خواهد کرد.

 روحاني با اشاره به بررسي برخي لوايح در دولت که داراي ويژگي ها 
و اهميت فوق العاده اي هستند، اظهار داشت: امروز در دولت لايحه 
جامع انتخابات به تصويب رس��يد و در هفته آينده تقديم مجلس 

شوراي اسلامي خواهد شد.
رئيس جمهور با اش��اره به اينکه مردم همواره نس��بت به انتخابات 
اميدوار هستند و اگر از نهاد يا فردي گلايه مند هستند، اميد دارند 
که چند سال ديگر فردي بهتر را برمي گزينند، گفت: در لايحه اي 
که دولت تقديم مجلس خواهد کرد، نکات بسيار مهمي در راستاي 

انتخابات و چگونگي برگزاري آن لحاظ شده است.
روحاني با بيان اينکه در اين لايحه اجرا و نظارت به خوبي تفکيک 
ش��ده اس��ت، اظهار داش��ت: يکي از مشکلات اين است که گاهي 
اج��را بخواه��د در کار نظارت دخالت کند يا نظارت قصد دخالت در 
کار اجرا را داشته باشد که در اين لايحه به خوبي پيش بيني شده 
است.  وي با بيان اينکه در اين لايحه به خوبي مشخص شده که 
زمان نظارت از چه مرحله اي آغاز شده و چه زماني به پايان مي رسد، 
خاطر نشان کرد: راجع به احراز صلاحيت ها نکات روشني در اين 
لايحه آمده که مي تواند به نگراني هايي که در اين زمينه وجود دارد، 
پايان دهد. رئيس جمهور با اشاره به اينکه تدوين لايحه شفافيت 
در دس��تور کار قرار دارد که به زودي بررس��ي آن در هيأت دولت 
انجام خواهد شد، گفت: شفافيت بايد يکي از دستاوردهاي بزرگ 
انقلاب باشد و اگر امروز در گوشه اي هم شفافيت وجود ندارد بايد 
پرده ها را برداريم و اين يکي از آثار مهم انقلاب اسلامي است. همه 
بايد بدانند که حس��اب مالي مس��ئولين و نهادهاي مختلف چگونه 
و به چه ميزان است.  روحاني با بيان اينکه امروز در زمينه بودجه 
با شفافيتي که انجام شده، مردم مي دانند که هر بخش چه ميزان 
پول دريافت کرده و چه قدر خدمت به انجام رسانده است، گفت: 
بهترين ناظر براي امور کشور مردم هستند و بهترين راه براي مبارزه 
با فسادهايي که در جامعه وجود دارد، نظارت مردم است و نظارت 

مردم با شفافيت انجام مي شود.
رئيس جمهور گفت: مردم در زمينه هاي گوناگون از جمله بخش 
سلامت و خدمات اداري بايد بدانند و ببينند که چه اقداماتي صورت 
مي گيرد، فس��ادها براي اين صورت مي گيرد که مردم ناچارند در 
ادارات براي انجام کارش��ان پله ها را بالا و پايين رفته و در نهايت 
نيز انجام کارشان به امروز و فردا موکول مي شود. اگر همه چيز از 
طريق ديجيتال و دولت الکترونيک انجام شود، بسياري از مفاسد 

از بين خواهد رفت.

رئيس جمهور از ناکامي آمريکا در رسيدن به خواسته هايش خبرداد؛

تحريم ها را با افتخار دور مي زنيم

کاهش هزينه ها با استاني شدن انتخابات  اعتراض مردم نتيجه  حرف زدن و  عمل  نکردنگراني  ها ذهنم را مشغول کرده است
دبير شوراي نگهبان با بيان اينکه مدتي 
است گراني هاي مکرر کالاهاي اساسي 
ذهنم را مشغول کرده است، تصريح کرد: 
نبايد عملکرد مسئولان به صورتي باشد 
که مردم احس��اس کنند که مس��ئولان 

نمي خواهن��د و ي��ا نمي توانند روند گراني ها را مهار کنند. آيت الله 
جنتي در جلسه شوراي نگهبان با انتقاد از بي توجهي به گراني هاي 
مکرر از س��وي مس��ئولان تاکيد کرد: در همين زمينه قاچاق دام 
زنده از کش��ور وضع غيرقابل قبولي را از جهت تامين گوش��ت 

قرمز براي مردم ايجاد کرده است.
دبير ش��وراي نگهبان با قدرداني از نجابت مردم ش��ريف ايران 
اظهار اميدواري کرد با تلاش و توجه بيش��تر مس��ئولان اوضاع 

اقتصادي و معيشتي مردم سامان يابد.

يک مرجع تقليد گفت: نتيجه  حرف زدن 
و  عمل  نکردن اين است که سروصداي 
مردم بلند شده و کمتر بخش اقتصادي در 
کشور وجود دارد که مردم از آن رضايت 
داشته باشند؛ کاري کنيد مر دم احساس 

کنند نان شان سرسفره شان است. به گزارش ايسنا، آيت الله علوي 
گرگان��ي ، ضم��ن انتقاد ش��ديد از زيادي حرف  و کمبود عمل در 
مديران، عنوان کرد: عده اي به ديدار ما مي آيند و بس��يار خوش 
برخوردند و قول هايي مي دهند اما دريغ از عمل.وي افزود: اگرچه 
ما تحت فشار تحريم ها هستيم، اما اگر خودمان کنار هم بنشينيم 
و به فکر چاره اي اساس��ي باش��يم مي توانيم مردم را راضي کنيم. 
وي گفت: مردم به ما مراجعه مي کنند و مي گويند سال هاس��ت 

قسط مي دهيم و زير بار آن کمرمان شکسته  است.

دبي��رکل حزب اراده ملت در ارزيابي اش 
از طرح استاني شدن انتخابات گفت: اگر 
استاني شدن همراه با تغيير نظام انتخابات 
باشد و به سمت حزبي شدن انتخابات هم 
حرکت کنيم مي توان آن را طرحي کارآمد 

دانست، وگرنه صرف استاني شدن انتخابات کمکي به بهبود شرايط 
فعلي نمي کند. احمد حکيمي پور در گفت وگو با ايسنا افزود: با اين 
طرح شاهد کاهش هزينه هاي انتخابات خواهيم بود و هم توسعه 
سياسي را تجربه مي کنيم و در نهايت مجلس نيز در حدواندازه هاي 
ملي قرار خواهد گرفت و عمل خواهد کرد.وي افزود: در حال حاضر 
برخي از نمايندگان صرفاً پيگر مسائل حوزه انتخابيه شان هستند 
و کاري به س��اير مش��کلات ملي ندارند و صرفاً ش��اهد وعده هاي 

نمايندگان مجلس هستيم.

ي��ک مرج��ع تقليد گفت: قدي��م الايام کلا 4 بانک بود؛ 
اي��ن هم��ه بانک يعن��ي اين همه رباخ��واري! اين نوع 
عملکرد ما س��بب مي ش��ود که باران رحمت کمتر بيايد، 
آيا شجاعت نداريد اين ها را پشت تريبون مجلس بيان 
کنيد؟به گزارش ايس��نا، آيت الله جعفر س��بحاني با بيان 
اينکه مشکلات اقتصادي گاهي از خارج است و نتيجه  
تحريم ها و گاهي از داخل است، گفت: خارج را که همه 
مي دانند چه خبر است؛ ما دشمني غداري داريم که اهل 
دروغگويي و پيمان ش��کني است و بخشي از بي ارزشي 
پول ما نيز به خاطر تحريم همين دشمن است که ساير 
کشورها نيز تابع او هستند.وي افزود: ما بايد با به کار بردن 
امکانات داخل کش��ور و بالا بردن توليد داخلي در برابر 
فشارها مقاومت کنيم و قطعا بسياري از مشکلات مان 
حل خواهد ش��د؛ فلذا بايد به تقويت توليدکننده  داخلي 
اهتمام داش��ته  باش��يم. اين مرجع تقليد با بيان اينکه تا 
همين چند مدت قبل در س��وپرمارکت محله  ما س��ير 
چيني به فروش مي رسيد، تصريح کرد: اگر کساني که 
در گمرک کار مي کنند آدم هاي درستي باشند نبايد اينها 
وارد کشور شود؛ بايد جلوي مشکل را از سرچشمه گرفت 
و الا توليدي هاي داخلي نمي توانند سرپا بمانند؛ مثلا در 
زمينه  کشت گندم خوب کار کرديم به طوري که علاوه 
بر تامين نياز داخلي به صادرات رس��يديم، اما در زمينه  

قالي بافي با آمدن فرش هاي ماشيني، هزاران نفر از نان 
خوردن افتادند. سبحاني ادامه داد: من در آماري خوانده ام 
که ۱۱ هزار ش��عبه  اضافي بانکي در کش��ور داريم؛ قديم 
الايام کلا 4 تا بانک بود، اين همه بانک يعني اين همه 
رباخواري! اين نوع عملکرد ما س��بب مي ش��ود که باران 
رحمت کمتر بيايد؛ آيا ش��جاعت نداريد اين هارا پش��ت 
تريبون مجلس بيان کنيد؟ وي با انتقاد صريح از ساختار 
دولت و بيان اينکه زماني که قانون اساسي نوشته مي شد 
از اينکه دولت يک ميليون کارمند دارد انتقاد مي ش��د، 
اذعان کرد: امروز ژاپن با ۱28 ميليون نفر جمعيت فقط 
3۰۰ هزار کارمند دولتي دارد، پس چرا کشوري که 82 
ميلي��ون نف��ر جمعيت دارد بايد 4 ميليون نان خور دولت 
داش��ته باش��د؟ دولت کارآمد بايد کوچک باش��د، در اين 

راستا کارها را به دست مردم بسپاريد.

اين همه بانک يعني اين همه رباخواري
رئيس دفتر رئيس جمهور از پاسخ رهبري به نامه چند تن از 
وزرا درباره FATFخبر داد. به گزارش ايسنا، محمود واعظي 
درباره نامه وزرا به رهبري گفت: نامه هايي هم پيش از اين 
با سه يا چهار امضا داشتيم که اين يک روال معمول است و 
اتفاق جديدي نيفتاده و نامه اي که دو هفته قبل فرستاده شد 
در ش��وراي عالي پول ش��ويي نوشته شده است.در اين شورا 
8 نفر از اعضاي کابينه عضو هس��تند و مس��ائلي که ممکن 
است در آينده در اثر عدم تصويب لوايح چهارگانه به وجود 
آيد و محدوديت هايي که در اين زمينه ايجاد مي شود مورد 
بررسي قرار مي گيرد. رييس دفتر رييس جمهوري با بيان 
اينکه تصميم دوس��تان اين بود که ما جمع بندي جلس��ه را 
خدمت مقام معظم رهبري گزارش دهيم، گفت: اين کار انجام 
شده و مسئله خاصي نبوده و رهبري هم محبت فرمودند و 
پاس��خ نامه را دادند که تا اينجا يک روال عادي انجام ش��ده 
اس��ت. رهبري هم در پاس��خ خود رهنمودهاي بسيار خوبي 
فرمودند و به همين دليل هم اين نامه نوش��ته ش��د.  رئيس 
دفتر رييس جمهوري درباره اينکه برخي در کشور موضوع 
خ��روج از برج��ام را مطرح مي کنند و جان بولتون نيز مدعي 
است اطلاعات ايران به آژانس انرژي اتمي، غلط است، اظهار 
کرد: مخالفت و دشمني بولتون با دولت، ملت و حکومت ايران 
همواره علني بوده و الان که مسئوليت گرفته مي خواهد از هر 
ابزاري استفاده کند و معلوم هم نيست که همه حرف هايي 

که ايشان مي زند نظر کليت دولت آمريکا باشد ولي ايشان 
چون خودشان تلاش کردند از برجام خارج شدند و کشورهاي 
اروپايي و بقيه کشورها مثل روسيه و چين مقابل آن ايستادند 
و هر تلاش��ي هم که کردند منزوي ش��ده اند. واعظي ادامه 
داد: الان هم آنان علاقمند هس��تند به روش هاي مختلف 
فضاس��ازي کنند تا به نوعي در دنيا تنها نباش��ند و تلاش��ي 
هم که مي کنند، نتيجه نخواهد داد. وي درباره تاکيد برخي 
جريانات در کش��ور براي خروج از برجام، گفت: اين مس��ئله 
چيز جديدي نيست. از زماني که برجام تصويب شد در داخل 
کشور عده اي مخالف بودند. الان هم همان ها مخالف هستند 
اما مهم اين است که ما بر اساس نظر آنها عمل نمي کنيم 
مهم براي ما مراجع رسمي کشور و نظر مقام معظم رهبري 
است؛ چرا که ما مراجعي داريم که دولت خود را با آن مراجع 

تنظيم مي کند.

FATF پاسخ رهبري به نامه چند عضو کابينه در مورد

رئيس سازمان انرژي اتمي گفت: برجام اجماع جهاني عليه ما را خنثي 
کرد و امروز دانش هسته اي را با آهنگي درست پيش مي بريم. به گزارش 
ايسنا، علي اکبر صالحي گفت: علم صنعت هسته اي را پس از 3۰ سال 
مهار کرديم. با تراکم تجارب و قوانين سيالات و فيزيک و ديناميک 
در قالب نرم افزار درآورديم و نرم افزار را راستي آزمايي کرديم. رئيس 
س��ازمان انرژي هس��ته اي ادامه داد: امروز مي توانيم هر سفارشي را در 
دانش هسته اي انجام دهيم و به علم هسته اي دست يافتيم و در بسياري 
از عرصه ها امکان طراحي و توليد تجهيزات هسته اي داريم. تحقيق و 
توسعه در صنعت هسته اي مستمر بوده و امروز به علم هسته اي دست 
يافتيم و جوانان و دانشمندان هسته اي مي توانند سوخت هسته اي را 
با محاسبات فراوان مديريت کنند. تا به امروز روس ها به ما مي گفتند 
چيدمان س��وخت در قلب رآکتور چگونه باش��د و امروز جوانان ايراني 
به اين محاس��بات دس��ت يافتند. هم چنين در تحقيق و توس��عه هيچ 

محدوديتي نداريم. در ماشين هاي سانتريفيوژ محدوديت هايي داشتيم 
و البته از نظر طراحي نرم افزاري محدوديتي نداشتيم. صالحي گفت: 
براي رساندن يک سانتريفيوژ به توليد در سطح انبوه اروپايي ها 8 سال 
زمان نياز دارند و ما ۱۰ سال زمان نياز داريم و امروز 3 سال گذشته و 
براي آن زمان گرفتيم. وي خاطر نشان کرد: آمريکايي ها سانتريفيوژ 
3۰۰ سو را طراحي کردند اما هنوز توليد نکردند و اروپايي ها در نوع 8۰ 
سو را در دست دارند و ما بر روي 24سو 3سال است که کار مي کنيم 
و هر روز به مش��کلاتي برخورديم و انواع تس��ت ها را انجام مي دهيم. 
سانتريفيوژ دستگاه گران قيمتي است و در نوع سانتريفيوژ IR-۱ به 
نرخ خرابي 2 درصد رسيديم. صالحي تصريح کرد: سوخت هسته اي 

هم مانند بنزين رو بهبود است و سوخت بوشهر ظرف دو سال آينده 
سوخت بهتري خواهد بود. وي ادامه داد: در رآکتور تهران سوخت 2۰ 
درصد را شروع کرديم و به سرانجام رسانديم و آن را بر اساس مهندسي 
معکوس انجام داديم و کار بسيار دشواري بود. خانم شرمن گفت که 
مهندسان اروپايي حيرت زده شدند از اين توان ايران. الان براي رآکتور 
تهران خودمان طراحي را آغاز کرديم و اين يعني بهبود کارکرد و عملکرد 
رآکتور تهران. صالحي در مورد انتقادات رآکتور آب سنگين و اينکه قلب 
رآکتور با بتن پر شده، گفت: چاله رآکتور اراک يک کالاندريا که مخزن 
قرار گرفتن سوخت است را خارج کرديم و از آنجايي که طراحي عوض 
مي شود، مخزن را خارج کرديم تا مخرن جديد را قرار دهيم. آن زمان 

من لوله هاي مشابه را براي مخزن سوخت رآکتور اراک خريداري کردم 
و فقط يک نفر در کشور اطلاع داشت و همان شخص اول نظام بودند 
و لوله هاي مخزن سوخت رآکتور را با بتن پر کرديم و الان لوله هاي 
ديگري داريم. رئيس سازمان انرژي اتمي خاطرنشان کرد: با فتوشاپ 
نشان مي دهند در چاله رآکتور سيمان ريختند و حتي در نماز جمعه هم 
گفتند. رآکتور اراک ساخته نشده بود و گفتند مي تواند 8 کيلو پلوتونيوم 
توليد کند و براي س��اخت س��لاح کافي اس��ت و در مذاکرات خواستند 
اقدامي انجام دهند که سوخت سلاح را توليد نکند. وي طراحي رآکتور 
اراک را قديمي خواند و ادامه داد: اگر پلوتونيوم در اراک توليد مي ش��د 
همزادي داشت که مسئله را پيچيده مي کرد. فرصتي پيش آمد تا رآکتور 
را بر اساس طراحي جديد انجام دهيم و خودمان طراحي کنيم و 8 کيلو 
پلوتونيوم را به يک کيلو برس��انيم. طراحي هاي ما در مورد اراک مُهر 

تاييد بين المللي دريافت کرد. 

سفير آمريکا در سازمان ملل از ضد ايراني نبودن نشست ورشو خبرداد؛

عقب نشيني آمريکا در خصومت عليه ايران

نشست ضدايراني ورشو همچنان حاشيه ساز است به 
نوعي که واکنشها به اين همايش باعث عقب نشيني 
آشکار آمريکا از مواضع خود در قبال اين نشست شده 
اس��ت. در اين رابطه س��فير آمريکا در س��ازمان ملل به 
شوراي امنيت گفت که کنفرانس ورشو که در ۱4-۱3 
فوريه با پشتيباني آمريکا و لهستان برگزار خواهد شد، 
هدف مذاکره درباره توافق هسته اي ايران را که دونالد 
ترامپ در سال 2۰۱8 از آن خارج شد، دنبال نمي کند.به 
گزارش ايسنا از واشنگتن پست، جاناتان کوهن مدعي 
شد که اين گردهم آيي وزارتي با محوريت بحران هاي 
انساني سوريه و يمن، توسعه موشکي، افراطي گري و 
امنيت سايبري ، جلسه اي براي »توسعه بخشيدن به 

طرح کلي يک س��اختار امنيتي قوي تر« در خاورميانه 
اس��ت.وي افزود: بايد به روش��ني تصريح کرد که اين 
کنفرانس وزارتي، محکمه اي براي طرح دعوي دوباره در 
باره استحقاق برجام نيست؛ با وجود اينکه ما نگراني هاي 
خود را در مورد برجام روشن کرده ايم، حق ديگر کشورها 
را براي حمايت از آن محترم مي شماريم.کوهن افزود: 
همچنين اين کنفرانس محکمه اي براي پليد جلوه  دادن 
ايران و يا حمله به آن نيس��ت.وي تصريح کرد: مايک 
پمپئو، وزير امور خارجه بر اساس تفاهم جهاني در باره 
اينکه ايران مي بايست »فعاليت هاي کارشکنانه« خود 
را متوقف کند، يک استراتژي روشن و مشخص براي» 
دستيابي به توافقي جامع با ايران« طرح ريزي کرده است.
کوهن مدعي شد: کنفرانس لهستان مواردي همچون 
ضرورت اقدام عليه برنامه موش��کي ايران، تونل هاي 
حزب الله که از لبنان به اس��رائيل مي رس��ند و اقدامات 
تحريک آميز حکومت هاي ايران و س��وريه با» پرتاب 

موش��ک از س��وريه به سمت رژيم صهيونيستي در آخر 
هفته گذشته« را تصديق خواهد کرد.وي با ادعاي اينکه 
موارد ياد شده در ميان موارد ديگر، »محرکان بي ثباتي 
در خاورميانه« هستند گفت: گستره مذاکره بزرگ تر از 

محدوده يک کشور يا پاره اي از بحران ها خواهد بود.

رويکرد ساده انگارانه ���
همچنين سفير روسيه در سازمان ملل هدف برگزاري 
کنفران��س لهس��تان را ب��ه چالش کش��يد و گفت که 
رويکردهاي ساده انگارانه و يک جانبه مرتبط با ايران در 
زمينه دستيابي به يک ساختار امنيتي واقعي درخاورميانه 
نتيجه معکوس خواهد داد. واسيلي نبنزيا گفت: مسکو 
مي خواهد باور کند که کنفرانس لهستان تنها با هدف 
قرار دادن يک کشور تشکيل نمي شود.وي افزود: چرا 
ايران که يکي از قابل توجه ترين و بزرگ ترين کشورهاي 
خاورميانه است به اين کنفرانس دعوت نشده است؟نبنزيا 

گفت:تلاش براي به وجود آوردن نوعي اتحاد نظامي در 
منطق��ه، برگ��زاري کنفرانس هاي مختلف و تمرکز بر 
داش��تن رويکردي ساده انگارانه و يک جانبه در منطقه 
که مشخصا به ايران ربط دارد، نتيجه معکوس به دنبال 
داشته و تنها چشم انداز دستيابي به يک ساختار امنيتي 

واقعي براي منطقه را به دور مي راند.

ايران دعوت نشد ���
از سوي ديگر رئيس جمهور لهستان اعلام کرد که دولت 
اين کشور درباره حضور ايران در کنفرانس لهستان به 
تصميم نرسيده است. اورشليم پست خبر داد که آندژي 
دودا اعلام کرد که دولت اين کشور هنوز درباره دعوت 
جمهوري اسلامي ايران به کنفرانس لهستان تصميم 
نگرفته است. همچنين وزارت امورخارجه روسيه با انتشار 
بيانيه اي اعلام کرد که مقامات اين کشور در نشست ضد 
ايراني لهستان شرکت نخواهند کرد.وزارت امورخارجه 

روسيه در بيانيه خود با تاکيد بر اينکه اين نشست يک 
عرصه عليه ايران است اعلام کرد که مقامات روس در 

آن شرکت نخواهند کرد.

احترام به لهستانيان آرميده در تهران ���
در همي��ن رابط��ه معاون وزير خارجه لهس��تان که در 
خصوص نشست ورشو به منظور ديدار با سيد عباس 
عراقچي معاون وزير امور خارجه کشورمان سفري به 
تهران داشته، طي بازديدي از قبرستان لهستاني ها به 
آرميدگان در آن اداي احترام کرد. گورس��تان کاتوليک 
لهستاني هاي تهران در محله دروازه دولاب در جنوب 
شهر تهران است که آرامگاه ۱892 شهروند لهستاني 
در آن ق��رار دارد ک��ه همگ��ي در س��ال ۱942 ميلادي 
درگذشته اند. از اين تعداد، 4۰8 قبر متعلق به نظاميان 
لهستاني در جنگ جهاني دوم است.بيشتر شهروندان 
لهستاني که در اين گورستان دفن شده اند، کساني بودند 
که پس از آزادي از اردوگاه هاي کار اجباري استالين در 
سيبري و قزاقستان، از راه ايران به اروپا باز مي گشتند. 
هيچ يک از نظاميان مدفون در اين گورستان در عمليات 

نظامي کشته نشده اند.

صالحي از پيشرفت دانشمندان کشورمان خبر داد؛

توان انجام هر سفارش در دانش هسته اي 


